
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 27. 5. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: doc. MUDr. Y. Angerová, Ph.D., prof. MUDr. P. Pafko, DrSc., A. L. Arnold 

Neomluveni: L. Schupak, M. Verbat, prof. MUDr. T. Zima, DrSc. 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, Ing. P. Bečvář., doc. MUDr. A. 
Burgetová, Ph.D., doc. MUDr. J. Bruthans, Ph.D., doc. MUDr. J. Matějek, Th.D., 
Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK, zahájila zasedání v 16:05 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. a A. Chochola. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda má někdo připomínky 
k návrhu programu. Připomínky ze strany přítomných senátorů nebyly. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 
1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 minuta) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (15 minut) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Žádost o opětovné udělení oprávnění DSP „Biomedicínská 
informatika“ (5 minut) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Žádost o opětovné udělení oprávnění DSP „Bioetika“ (5 
minut) 

7. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Vyjádření AS k návrhu Dohody o vzájemné spolupráci při 
uskutečňování DSP Biomedicínská informatika (5 minut) 

8. Ing. P. Bečvář – Uzavření smlouvy o nájmu nebytového prostoru v objektu Kateřinská 32 
(5 minut) 

9. Ing. P. Bečvář – Investiční záměr – Novostavba Centra simulační a experimentální 
medicíny (10 minut) 

10. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Stížnosti na kvalitu výuky na chirurgické klinice 1. LF UK 
a FTN (10 minut) 

11. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Stipendijní řád AS UK (dílčí změna) (5 min.) 

12. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Volební řád AS UK (dílčí novela) (5 min.) 



13. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Statut UK (dílčí změna Přílohy č. 2) (5 min.) 

14. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min.) 

15. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min.) 

16. M. Višňa – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 minut) 

17. Různé (8 min) 

prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Nominace na Cenu Arnošta z Pardubic 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání ve výše uvedeném znění. 
24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Panem děkanem byly ze zasedání KD podány níže uvedené informace: 

• Bez přijímací zkoušky bylo pro příští akademický rok v české paralelce přijato 504 
uchazečů o studium Ø ≤ 1,05; 

• 10. 6. bude probíhat 1. kolo přijímacích testů pro nelékařské obory; 11. 6. bude 
probíhat 1. kolo přijímacích testů pro lékařské obory a 20. 6. bude náhradní termín 
přijímacího řízení, o který je velký zájem z důvodu souběhu 1. kola přijímacího řízení 
s LF Univerzity Palackého v Olomouci; 

• Podmínky přijímacího řízení v akademickém roce 2025/2026 budou beze změny, 
výjimkou je snížení průměru pro přijetí bez přijímací zkoušky na 1,00; 

• Anglická paralelka – školné pro rok 2025/2026 v € 24 250,- – v zásadě je stejné, jedná 
se o kurzový přepočet; 

• Digitální diplom bude vydáván asi až v akademickém roce 2025/2026 (problémem je 
otázka bezpečnosti); 

• Adaptační pobyt v Mariánských Lázních pro přijaté studenty z anglické paralelky; 

• Financování Kampusu a SIM centra 
o RUK usiluje o vytvoření vnitrouniverzitní banky k financování velkých projektů 

i pro budoucnost; 
o Usiluje o využití fondů fakult; 
o Dlouhodobou zápůjčku s úročením, které bude pocházet z Mikuláše (úroky si 

de facto budeme platit „sami“, protože budou financovány z Mikuláše, kam 
výrazně přispíváme); 

o Stále není jasný výpočet, není formulována žádná představa o řízení celého 
systému, kdo bude nadále rozhodovat; 

o Systém má i nedefinované transakční náklady i na UK – vyžaduje personální i IT 
investice apod.; 

o Pro naši fakultu to znamená ohrožení našich připravených investičních plánů. 

• Kampus Albertov – stavba zahájena, nyní sledování stavby, příprava partnerské 
smlouvy s dalšími dvěma fakultami; 

• SIM centrum – KD potvrdilo prioritu a z hlediska financování s možností financovat ze 
současných zdrojů; 

• Klinická výuka s ohledem na zákoník práce – výuka ohrožena během souběhu 
zdravotnické a pedagogické činnosti; 

• Rozpočet pro r. 2024 bude předložen po zhodnocení rozpočtu za rok 2023 (červnové 
zasedání AS). 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 



A. Rashovska podala informace ze zasedání AS UK ze dne 24. 5., který schválil návrh dílčí 
změny Vnitřního mzdového předpisu UK (č.j. 88/2024) ve znění modifikace předkladatele a 
s výhradou legislativně technických oprav. Usnesení z mimořádného zasedání 1. LF UK na 
zasedání AS UK přečetla A. Rashovska, paní rektorka za usnesení poděkovala, byť s ním 
nesouhlasí. V návaznosti na naše usnesení se rozvinula široká debata napříč fakultami, ze 
které vyšlo najevo, že ne všechny fakulty se mzdovým předpisem plně souhlasí. Návrh 
prošel o dva hlasy, 16 senátorů se při hlasování zdrželo. Dále AS UK projednal návrh nájemní 
smlouvy se SPOT Prague – spolek studentů ergoterapie, z.s. na nájem nebytové místnosti  
v Praze 2, Albertov 2049/7 a vyjádřil k návrhu nájemní smlouvy kladné stanovisko ve smyslu 
čl. 51 odst. 1 Statutu Univerzity Karlovy. Projednal návrh Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo č.j. 
UKRUK/182357/2023-2 UK – VÝSTAVBA KAMPUSU ALBERTOV – BIOCENTRUM  
a předložený návrh schvaluje. AS UK doporučil tento dodatek č. 2 ke Smlouvě předložit k 
projednání ve Správní radě UK ve smyslu § 15 odst. 1 písm. a) zákona o vysokých školách. 
V neposlední řadě AS UK vyjadřuje podporu protestní akci Kolaps systému, konané dne  
3. června 2024, tedy v předvečer jednání o státním rozpočtu, a vyzývá zaměstnance  
a zaměstnankyně Univerzity Karlovy k osobní účasti. AS UK důrazně připomíná, že investice 
do vysokoškolského vzdělávání je investicí do budoucí prosperity České republiky. 

5. Žádost o opětovné udělení oprávnění DSP „Biomedicínská informatika“ (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předložil AS 1. LF UK ve smyslu § 27 odst. 2 písm. a) a § 78 a násl. zák. č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k vyjádření žádost o opětovné udělení 
oprávnění doktorskému studijnímu programu Biomedicínská informatika v rámci 
institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání. Garant oboru doc. MUDr. Jan 
Bruthans, Ph.D. v krátkosti představil studijní program, který bude uskutečňován na 1. LF, 
2. LF a ve spolupráci s ÚI AV ČR, výuka v ČJ i AJ v prezenční a kombinované formě studia. 
Dotazy ze strany senátorů k této problematice nebyly. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF projednal žádost o opětovné udělení oprávnění 
doktorskému studijnímu programu Biomedicínská informatika v rámci 
institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání a souhlasí 

s předložením této žádosti VR 1. LF a rektorce UK k dalšímu řízení." 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

6. Žádost o opětovné udělení oprávnění DSP „Bioetika“ (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 
Děkan fakulty předložil AS 1. LF UK ve smyslu § 27 odst. 2 písm. a) a § 78 a násl. zák. č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k vyjádření žádost o opětovné udělení 

oprávnění doktorskému studijnímu programu Bioetika v rámci institucionální akreditace 

pro oblast nebo oblasti vzdělávání. Studijní program, který bude vyučován na 1. LF, výuka 

v ČJ v prezenční a kombinované formě studia v krátkosti představil přítomným senátorům 

garant oboru doc. MUDr. Jaromír Matějek, Th.D., Ph.D. 

Dotazy ze strany senátorů opět nebyly. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF projednal žádost o opětovné udělení oprávnění 
doktorskému studijnímu programu Bioetika v rámci institucionální 
akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání a souhlasí s předložením 
této žádosti VR 1. LF a rektorce UK k dalšímu řízení.“ 



24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

7. Návrh Dohody o vzájemné spolupráci při uskutečňování DSP Biomedicínská informatika 
(písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 
Děkan fakulty předložil AS 1. LF UK k vyjádření návrh Dohody o vzájemné spolupráci při 
uskutečňování doktorského studijního programu Biomedicínská informatika mezi 1. LF UK, 
2. LF UK a ÚI AV ČR, ve smyslu ustanovení § 81 nebo § 81d zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů  
a čl. 12 Akreditačního řádu Univerzity Karlovy. V rámci žádosti o opětovné udělení 
oprávnění doktorskému studijnímu programu se musí uzavřít nově trojstranná dohoda i se 
spolupracující institucí ÚI AV ČR, v. v. i. K jejímu znění se vyjadřují všechny tři zapojené 
strany. Ani k tomuto bodu dotazy ze strany senátorů nebyly. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF projednal návrh Dohody o vzájemné spolupráci 
při uskutečňování doktorského studijního programu Biomedicínská 
informatika. V rámci žádosti o opětovné udělení oprávnění doktorského 
studijního programu se musí uzavřít nově trojstranná dohoda i se 
spolupracující institucí ÚI AV ČR, v. v. i. K jejímu znění se vyjadřují 
všechny tři zapojené strany. AS 1. LF UK souhlasí s předložením této 
dohody v rámci žádosti o opětovné udělení oprávnění DSP 
Biomedicínská informatika.“ 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

8. Uzavření smlouvy o nájmu nebytového prostoru v objektu Kateřinská 32 (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Tajemnice fakulty předložila v souladu s čl. 51 odst. 2 Statutu Univerzity Karlovy k vyjádření 
AS smlouvu s nájemcem nebytového prostoru svěřeného do správy 1. LF UK, u něhož doba 
nájmu přesáhne 5 let. Jedná se o smlouvu evid. č. 2024N-0029 o nájmu nebytového 
prostoru v objektu Kateřinská 32, Praha 2, kterou se stávajícímu nájemci Nadačnímu fondu 
Scientia prodlužuje nájem na dobu přesahující 5 let. 

Ing. Bečvář informoval přítomné senátory o tom, že stávající nájem nebytového prostoru  
o celkové ploše 38 m2 je sjednán do 30. 9. 2024, kdy bude dovršena doba 5 let trvání 
nájemního vztahu. Nájemce je nadačním fondem a nebytový prostor užívá k plnění jeho 
účelu, což zahrnuje zejména zajištění podpory zaměstnanců a studentů 1. LF UK, zajištění 
podpory a rozvoje vzdělávání a zajištění podpory vědeckého výzkumu. 

Námitky stran výše poplatku ani účelu nájmu ze strany senátorů nebyly. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF UK souhlasí s uzavřením smlouvy o nájmu 

nebytového prostoru evid. č. 2024N-0029 s nájemcem Nadační fond 
Scientia., IČ: 27582698, se sídlem Kateřinská 1660/32, Nové Město,  
128 00 Praha 2, a doporučuje Akademickému senátu Univerzity Karlovy 
zaujmout k uzavření smlouvy kladné stanovisko. 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

9. Schválení investičního záměru na stavební akci „Novostavba Centra simulační  
a experimentální medicíny“ (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 



Pan děkan v souladu s § 27 odst. 2 zákona o vysokých školách předložil AS ke schválení text 
investičního záměru výše uvedené stavební akce, propočet ceny – dokumentaci pro 
stavební povolení a kalkulaci tvorby prostředků fondů 1. LF. 

Zdůvodnění potřebnosti zřízení moderního a pro potřebnou kapacitu výuky alespoň 
minimálně vyhovujícího objektu bylo oficiálně potvrzeno již několika rozhodnutími vedení 
fakulty při sestavování pořadí investičních priorit fakulty v interních materiálech i při 
žádostech o prostředky na univerzitní úrovni. Posledním krokem v tomto směru je žádost 
o poskytnutí prostředků z fondu mimořádné pomoci UK, která byla podána v březnu 2024. 

Jedná se o investiční záměr zpracovaný na základě projektové dokumentace pro stavební 
povolení, obsahující popis záměru včetně prostorových a technických parametrů ve fázi 
stavby i v provozu. Součástí textu záměru je i vyčíslení předpokládaných investičních 
nákladů na vlastní stavbu i její projektovou přípravu od zahájení až po úplné dokončení 
stavby. Předpokládaný harmonogram akce obsažený v záměru je zpracován pro dobu 
výstavby 18 měsíců. 

Pro tuto akci budou vyhrazeny prostředky ve výši 216.925 tis. Kč vč. DPH z vlastních zdrojů 
fakulty (doposud bylo na přípravu akce čerpáno 5.275 tis. Kč na studie, projekty a 
průzkumy). Realizace akce a čerpání těchto prostředků bude dále projednáno AS UK a 
podléhá předchozímu souhlasu správní rady UK. Prioritně sledované poskytnutí prostředků 
z aktuálně posuzované žádosti z univerzitního fondu určí skutečnou potřebnou výši čerpání 
vlastních zdrojů 1. LF. 

Paní předsedkyně poděkovala panu inženýrovi za představení připravovaného projektu  
a otevřela debatu. Předseda ekonomické komise vyjádřil podporu investičnímu záměru  
a doporučuje návrh usnesení ke schválení. Dále se do rozsáhlé debaty zapojili prof. 
Vokurka, prof. Koziar Vašáková, prof. Grus, Dr. Raška, doc. Mlček, prof. Pařízek, prof. Krška, 
Ing. Fussgänger a A. Karas. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty souhlasí s textem investičního 
záměru akce „Novostavba Centra simulační a experimentální medicíny 
1. LF“ a doporučuje příslušným útvarům 1. LF vyvinout veškeré úsilí ke 
schválení záměru na univerzitní úrovni s tím, že vyhrazené finanční 
prostředky z vlastních zdrojů fakulty budou použity v případě 
nedostatečného krytí nákladů na akci z univerzitního fondu mimořádné 
pomoci.“ 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

10. Stížnosti na kvalitu výuky na Chirurgické klinice 1. LF UK a FTN (bez písemného 
podkladového materiálu) 

Prof. Havránek, předseda studijní komise, informoval přítomné, že studijní komise 
provedla rychlé šetření – největší problém je ve 3. ročníku – špatná organizace studia, 
řešení výuky na poslední chvíli; získala vyjádření ročníkových zástupců z jednání 
z minulého týdne; získala od Dr. Vejražky oficiální hodnocení výuky, které probíhá 
každoročně a obdržela vyjádření přednosty chirurgické kliniky FTN doc. Šimši, který se 
nemohl na jednání AS dostavit. 

Seznam přijatých opatření 

• nová manažerka výuky, paní Viktoria Marynets; 



• do vedení kliniky a skupiny organizující výuku přidána MUDr. Věra Martinů; která bude 
mít na starosti zejména výuku 6. ročníku, která na klinice probíhá modelem „mladšího 
sekundárního lékaře“. 

• výuka 3. a 4. ročníku + studenti anglické paralelky – koordinovat bude nadále MUDr. 
Robin Strnad;  

• základní informace o organizaci výuky – proběhne formou krátké informační schůzky 
s každým kroužkem na začátku jeho stáže; zajistí oba vedoucí výuky; kolegy seznámí 
s harmonogramem stáže a provozem chirurgické kliniky FTN; 

• pevný harmonogram výuky pro 4. i 6. ročník bude aktualizován v SISu a na nástěnce 
kliniky pro výuku 

• největší kroužky (až 30 studentů) budou v rámci praktické části výuky rozděleny na 
menší skupiny 

• propedeutika, 3. ročník – podařilo se zajistit finance i materiál pro praktickou výuku 
(šití a uzlení – šicí materiál, nástroje, sádrová a obvazová technika, …); 

• na konci každé stáže 4. i 6. ročníku vyplní kolegové krátký dobrovolný a plně anonymní 
dotazník s hodnocením stáže na naší chirurgické klinice. Vše s cílem získat 
bezprostřední zpětnou vazbu od studentů k výuce. 

Pan přednosta dále požaduje od příštího akademického roku snížit objem výuky na klinice 
o jeden kroužek. 

Paní předsedkyně poděkovala za přešetření vzniklé situace. Část výuky by mohla převzít 
Nemocnice Na Františku. Prof. Grus poděkoval prof. Krškovi za posun ve zlepšení výuky 
chirurgie ve VFN, naopak výuka ve FTN není v dobrém stavu a vrhá to špatné světlo na 
výuku chirurgie jako celku. Předsedkyně AS žádá o doložení písemné dohody o rozdělení 
výuky mezi pracovišti, která proběhla před 3 lety, tak aby měl AS tento dokument 
k dispozici a aby do něj mohli nahlédnout i studenti a tím i vědět, co je na kterém 
pracovišti čeká. Rozhodně není vhodné, aby došlo k redukci výuky na Chirurgické klinice 
ve FTN, brání se tomu i pan prof. Krška, neboť by tím došlo k větší zátěži 1. Chirurgické 
kliniky VFN. Paní předsedkyně nabádá případně i ke svolání nové schůzky zástupců výuky 
z jednotlivých chirurgických pracovišť a jako dobré řešení vidí rozšíření pracovišť o 
pracoviště Nemocnice Na Františku. Dlouho je také očekáván definitivní profil absolventa, 
tedy dovednosti, kterých má student před ukončením studia nabýt. Situaci bude AS 
nadále monitorovat prostřednictvím své studijní komise. 

Paní předsedkyně seznámila přítomné s obdrženými dopisy z legislativní komise AS UK týkající 
se dílčích změn Stipendijního řádu AS UK, Volebního řádu AS UK a dílčí změny Přílohy č. 2 
Statutu UK. Tyto změny se mají projednávat AS UK dne 21. 6. 2024. Lhůta pro předložení 
stanovisek fakult v písemné i elektronické podobě je do 7. 6. 2024 do 12:00 hodin. 

11. Stipendijní řád AS UK (dílčí změna č.j. 109/2024) (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Dílčí novela Stipendijního řádu Univerzity Karlovy obsahuje dvě změny, a to 
I. Změnu koncepce ubytovacích stipendií na Univerzitě Karlově a 

II. Změnu minimální výše doktorandského stipendia z 10.500 Kč na 12.500 Kč měsíčně. 
 

I. Účelem navrhované úpravy koncepce je vyšší a účelnější podpora sociálně a 
ekonomicky znevýhodněných studentů UK s maximální snahou o zachování výše 
základního ubytovacího stipendia pro všechny ostatní studenty UK. 
Jsou navrženy tři zásadní úpravy: 



• Zrušení ubytovacího stipendia pro zahraniční přijíždějící studenty (Erasmus+); 

• Zrušení ubytovacího stipendia v základní výměře pro studenty překračující 
standardní dobu studia o méně než jeden rok; 

• Zvýšení ubytovacího stipendia ve zvýšené výměře (1. a 2. kategorie) a 
studentům pobírajícím sociální stipendium (nárok zůstává po dobu SDS + jeden 
rok) na dvojnásobek současné výše 

II. Připravovaná novela ZoVŠ předpokládá skokové zvýšení minimální hranice 
doktorandského stipendia na 1,2násobek minimální měsíční mzdy. V kombinaci  
s předpokládaným zvyšováním minimální měsíční mzdy lze počítat s výsledným 
minimálním „doktorským příjmem“ pro akademický rok 26/27 až ve výši 26.000 Kč 
měsíčně. 
Navrhovaná změna vychází ze záměru UK navyšovat minimální doktorandské 
stipendium postupně již od 2. poloviny akademického roku 24/25, a tím navýšení 
rozložit v čase. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF UK projednal předložený materiál a nemá 
námitek proti dílčí novele Stipendijního řádu UK v předloženém 
znění.“ 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

12. Volební řád AS UK (dílčí změna č.j. 110/2024) (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Tento materiál novelizuje Volební řád AS UK a jedná se o první novelu předkládanou od 
roku 2016, kdy byl nový Volební řád AS UK přijat. V průběhu let se ukázala potřeba některá 
ustanovení předpisu novelizovat, a to zejména v souvislosti se stále častějším využíváním 
institutu elektronických voleb. Možnost volit elektronicky je v předpisu zakotvena již v 
současnosti, nyní dochází jen ke zpřesnění a detailnější úpravě této problematiky. 
Předkládaná novela obsahuje zejména následující změny: 
• Nově bude možné elektronicky volit i na dalších součástech UK. 
• Stanovuje se minimální počet členů dílčí volební komise na tři a je detailněji popsána 

pravomoc hlavní volební komise. 
• Ke konání elektronických voleb bude i nadále potřeba souhlasu hlavní volební komise. 
• Nově se přidávají články upravující přípravu a průběh elektronických voleb, včetně 

ustanovení o volební aplikaci, která bude nastavována pod dohledem dílčí volební 
komise. 

• Dochází k pozměnění některých lhůt a zpřesnění postupu zasílání informací. 
• Výslovně se zakotvuje možnost opakovat pouze fázi hlasování, nikoliv volby jako celek. 
• Senátor může oznámit vzdání se mandátu dopředu a v návaznosti na toto jeho 

oznámení je možné již předem připravit doplňovací volby. 
• Členství v senátu/pozice náhradníka nezanikne, pokud student nastoupí do 

navazujícího doktorského studijního programu, pro který má jeho fakulta společnou 
oborovou radu s jinou fakultou. 

• Zpřesňuje se okamžik vzniku mandátu senátorů zvolených v doplňovacích volbách. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. LF UK projednal předložený materiál a nemá 
námitek proti návrhu dílčí změny Volebního řádu Akademického 
senátu UK.“ 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 



13. Příloha č. 2 Statutu UK (dílčí změna Poplatky spojené se studiem č.j. 108/2024) (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Za 1. LF se změny poplatků týkají těchto studijních programů 

Mgr studium 

Dentistry 24.250, - EUR 

General Medicine 24.250, - EUR 

Master Programme in Addictions 12.500, - EUR 

 

Dále je navrhováno doplnění čl. 1 odst. 6 v tomto znění: 
Poplatek se nestanoví uchazeči ke studiu ve studijním programu, který je zařazen do 
Programu vládních rozvojových stipendií. Poplatek se nestanoví uchazeči ke studiu ve 
společných magisterských studijních programech financovaných Evropskou komisí 
v kategorii Erasmus Mundus Joint Master. 

Návrh usnesení: „AS 1. LF UK bere na vědomí dílčí novelu Přílohy č. 2 Statutu UK.“ 

23:0:1 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

Body 14. – 16. 

Předseda studijní komise konstatoval, že k projednávaným bodům komise na svém zasedání 
neshledala žádné výtky a dále uvedl, že  

• komise bude muset obnovit členskou základnu, protože 2 členové budou končit své 
studium, návrh bude předložen v září 

• komise obdržela dokument od proděkana Dr. Brizmana týkající se přijímacího řízení 
pro anglickou paralelku pro příští akademický rok 

• dne 20. 5. proběhlo setkání s ročníkovými zástupci, na kterém byly předneseny tyto 
požadavky – do výuky zakomponovat více statistiky, možnost návštěvy knihovny o 
víkendu a ve zkouškovém období, kontakt se záchranou službou, hovořili o 
medicínském právu, o anatomii; organizovanost studia; povinná účast na stážích; 
stížnost studentů, že nejsou včas zveřejňovány informace pro studenty a na jednom 
konkrétním místě. 

Předseda legislativní komise informoval, že komise zasedala korespondenčně, a kromě 
již projednávaných bodů se zabývala návrhem Novely přijímacího řízení pro příští akademický 
rok týkající se doktorských studijních programů. Stanovisko má předložit do 7. 6. 2024. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o technickoadministrativní záležitost, nebude k ní AS 1. LF 
zaujímat žádné stanovisko a připomínky budou vyřízeny přes právní oddělení. 

Předseda ekonomické komise informoval, že komise se sešla pouze ve 3 členech, projednávala 
pouze body programu a z důvodu chybějících členů nemůže dát žádné stanovisko. 

18. Různé 

Předsedkyně AS obdržela od vedoucí odboru pro studium a záležitosti studentů dopis  
o možnosti nominace na Cenu Arnošta z Pardubic (9. ročník) pro vynikající/ho 
vyučující/ho Univerzity Karlovy a za vynikající počin ve vzdělávací činnosti na Univerzitě 
Karlově. Nominace, a to jedna v kategorii – cena pro vynikajícího vyučujícího a jedna v 
kategorii – cena za vynikající počin ve vzdělávací činnosti (každá max. v rozsahu dvou A4) 
je nutné zaslat na předepsaném formuláři nejpozději do 31. 5. 2024. AS 1. LF podporuje 
nominaci paní doc. MUDr. MgA. Kateřiny Rusinové, Ph.D. 



Antonín Karas informoval přítomné senátory o možnosti nominací do Rady pro vnitřní 
hodnocení, do níž AS UK v souladu se zákonem jmenuje 1/3 členů, tedy 9 osob, přičemž 
dle zvyklostí jsou alespoň 4 z nominovaných studenti. Prosí o zasílání nominací do pátku 
7. června 2024 a o strukturování nominací tak, aby byl v každém ze čtyř panelů alespoň 
jeden nominant z řad akademiků + jeden z řad studentů. 

Dalšími orgány, které bude třeba převolit, jsou Komise pro přidělování startovacích bytů 
(2 osoby), kde končí funkční období, a Hlavní volební komise AS UK (1 osoba): dr. 
Malečková rezignovala na členství v HVK k 1. červnu. Nominace do obou orgánů je možné 
zasílat do čtvrtka 20. června 2024. 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 17. 6. 2024. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 7. 6. 2024 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů 
nejpozději do 10. 6. 2024. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:55 hodin. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Ověřili: A. Chochola 

 prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. 
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